

[Text]

class actions, that the use of contingency fees should be prohibited, have you given any consideration to the constitutionality of any provision in a piece of federal legislation in that connection?

Mr. Younger: I believe it falls into the same category as the whole class action provision; they stand or fall together.

Senator Laird: They should fall.

Mr. Younger: I agree.

Senator Macnaughton: Mr. Chairman, at this stage I would like to call the attention of the committee to a film which has been produced by this department to explain the reasons and thinking behind the competition legislation. I would urge that that film be shown here; you will go out either raging or laughing. However, it does indicate the thinking of some of those in the department. I do not know how much the film costs, but we really should see it.

Senator Cook: Perhaps we will be born again when we see it.

The Chairman: Would you say that the film is promotional?

Senator Macnaughton: Yes. It runs for twenty minutes and is obviously intended to instill in the minds of the public how important this bill is and how much it is needed.

The Chairman: What were the circumstances under which you were permitted to view the film?

Senator Macnaughton: I was invited with a few other disbelievers, perhaps, and it did nothing to persuade me. I would just like to see the reaction of this committee and, certainly, of our witnesses. You really should see it.

Mr. MacAllan: I might say that I have seen the film. My understanding is that it is for use in the school system as a cartoon-type film.

Senator Macnaughton: It is just extraordinary. All business is bad.

Mr. Younger: Mr. Chairman, along the same lines, I might direct your attention to a recent issue of *Iron Age* which reviewed the question of public liability in the United States in the metal working industry. They found that, partly as a result of this sort of thing in the United States—that is, class action suits—the premiums for product liability insurance in the metal working industry now represent approximately 8 per cent of gross sales. Of course, many suppliers cannot get insurance at any price. This is an indication of the cost to the economy of this kind of legislation.

Mr. Cowling: It is having an exclusionary effect, once more, Mr. Younger.

Mr. Younger: Yes. They gave instances of many small manufacturers who had to cease production of particular lines because they could no longer afford the risk.

Senator Laird: Just as is the medical profession in California.

Mr. Younger: That is correct.

[Traduction]

tion sur le recours collectif voulant que les frais imprévus soient interdits, avez-vous étudié la constitutionnalité de toutes les dispositions des lois fédérales à ce sujet?

M. Younger: Je crois que cela tombe dans la même catégorie que les autres dispositions concernant le recours collectif; elles sont toutes ensemble.

Le sénateur Laird: Elles devraient l'être.

M. Younger: Je suis d'accord.

Le sénateur Macnaughton: Monsieur le président, j'aimerais attirer ici l'attention du Comité sur un film qui a été produit par ce ministère, expliquant les raisons et la logique à l'appui de cette loi sur la concurrence. Je vous inviterais à voir ce film ici; vous allez en sortir soit en fureur ou en riant. Cependant, il vous donnera des indices sur la logique de certaines personnes de ce ministère. Je ne connais pas le coût du film, mais vous devriez réellement vous le procurer.

Le sénateur Cook: Peut-être serons-nous régénérés lorsque nous l'aurons vu.

Le président: Pensez-vous que ce soit un film de promotion?

Le sénateur Macnaughton: Oui. Il dure vingt minutes et il a évidemment pour but de faire pénétrer dans l'esprit du public l'importance du projet de loi et le besoin qu'on en a.

Le président: Dans quelles circonstances vous a-t-on autorisé à le voir?

Le sénateur Macnaughton: J'ai été invité avec quelques autres incrédules, peut-être, mais je n'ai pas été persuadé. J'aimerais simplement connaître la réaction du Comité et, certainement, de nos témoins. Vous devriez réellement le voir.

M. MacAllan: J'aimerais mentionner que j'ai vu le film. Je crois que c'est un film d'animation destiné aux écoles.

Le sénateur Macnaughton: C'est vraiment extraordinaire. Tout commerce est mauvais.

M. Younger: Monsieur le président, dans le même sens, j'aimerais attirer votre attention sur un récent numéro de la revue *Iron Age* qui examine la question de la responsabilité du public aux États-Unis dans l'industrie sidérurgique. Ils ont découvert qu'à cause, en partie, du recours collectif aux États-Unis, les primes d'assurance responsabilité pour la production sidérurgique représentent maintenant environ 8 p. 100 des ventes brutes. Évidemment, de nombreux fournisseurs sont incapables d'assumer une assurance, quel qu'en soit le coût. C'est un indice de ce que ce genre de loi peut en coûter à l'économie.

M. Cowling: Encore une fois, M. Younger, elle a un effet d'exclusion.

M. Younger: Oui. Ce qui a entraîné plusieurs petits fabricants à cesser la production de certains articles parce qu'ils ne pouvaient plus assumer le risque.

Le sénateur Laird: Tout comme la profession médicale en Californie.

M. Younger: C'est juste.